
 
 
 

Zápis z jednání  
Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice  

ze dne 29. června 2020 
 
 
Místo a čas konání:  
zasedací místnost, 4.NP rektorátu Univerzity Pardubice, Studentská 95, 13:00  
 
Přítomní:  
prof. Ing. Jiří Málek, DrSc., doc. Ing. Jiří Cakl, CSc., prof. Ing. Jan Čapek, CSc., 
prof. MUDr. Josef Fusek, DrSc., prof. Ing. Petr Kalenda, CSc., prof. PhDr. Milena Lenderová, CSc., 
prof. Ing. Tatiana Molková, Ph.D., Ing. Petr Bělina, Ph.D., Ing. Ondřej Kuba, Ing. Zuzana Gojná  
 
Hosté: 
doc. Ing. Pavel Čičmanec, Ph.D., doc. Ing. Jitka Komárková, Ph.D. 
 
č. j.: akred/0015/20 
 

 

Program jednání: 

1. Zahájení.  

2. Projednání žádostí o vnitřní akreditaci studijních programů Fakulty chemicko-
technologické. 

3. Projednání změn v uskutečňování studijních programů Fakulty ekonomicko-
správní.  

4. Různé.  

- Projednání problematiky existence předmětů v cizím jazyce ve studijních 
plánech navazujících studijních programů; 

- Projednání úprav vnitřních norem týkajících se akreditace, změn 
a hodnocení studijních programů; 

- Projednání a schválení jednotného stanoviska k uznávání zahraničního 
středoškolského vzdělávání v rámci přijímacího řízení, zejména ruského 
středoškolského systému vzdělávání 9+2. 

5. Závěr. 
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1. Zahájení. 
Místopředseda Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice (dále jen „RVH“), doc. Cakl, přivítal 
přítomné členy RVH a seznámil je s programem jednání. Nikdo nepožádal o doplnění navrženého 
programu. Zasedání RVH bylo zahájeno. 
 
2. Projednání žádostí o vnitřní akreditaci studijních programů Fakulty chemicko-technologické. 
Z nově připravovaných žádostí o akreditaci SP Fakulty chemicko-technologické byly ke dni 
projednávání kompletně připraveny a projednány odbornou komisí materiály na akreditaci 
navazujícího studijního programu Fyzikální chemie. 

 

Číslo Název SP Typ SP 
Forma 

SP 
Profil 

SP 
OV 

FCHT/2020/128/1 Fyzikální chemie NMgr. P A 13 

 
Prof. Málek přivítal na jednání RVH garanta tohoto SP doc. Čičmance.  Zpravodaj, dr. Němec, 
se z jednání RVH z pracovních důvodů omluvil. Prof. Kalenda, předseda technické odborné komise 
RVH, seznámil přítomné s průběhem projednávání žádosti o akreditaci, zhodnotil naplnění standardů, 
přiblížil základní body posudků a přednesl za nepřítomného zpravodaje jeho stanovisko. Žádost 
dokládá soulad studijního programu s posláním a se strategickým záměrem Univerzity Pardubice 
a Fakulty chemicko-technologické a splňuje požadavky standardů. 
Poté předseda RVH prof. Málek požádal doc. Čičmance o krátké představení projednávaného 
studijního programu. Následně byla k bodu jednání otevřena diskuze zaměřená na úspěšnost 
absolventů tohoto studijního programu na trhu práce a na zájem uchazečů o tento obor. Též byl 
diskutován přesah problematiky studia katalyzátorů do jiných oborů, např. do oboru organická 
technologie, či materiálový výzkum. Bylo konstatováno, že kvalita výuky i výzkumu v oblasti fyzikální 
chemie je na UPa na velmi dobré úrovni. Byl oceněn i přínos garanta SP. Důkazem je i fakt, 
že doc. Čičmanec předsedal komisi GA ČR pro danou oblast. Na základě veškerých přednesených 
podkladů se RVH usnesla udělit Fakultě chemicko-technologické oprávnění uskutečňovat studijní 
program Fyzikální chemie na dobu 10 let. Předseda RVH nechal hlasovat o návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 2: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice se dne 29. června 2020, v souladu s čl. 20 odst. 3 písm. 
a) Statutu Univerzity Pardubice, ve spojení s čl. 5 Akreditačního řádu Univerzity Pardubice, usnesla 
o stanovisku k žádosti o udělení vnitřní akreditace studijnímu programu podané dne 5. května 2020, 
číslo FCHT/2020/128/1, takto: 
Uděluje se vnitřní akreditace akademicky zaměřenému navazujícímu magisterskému studijnímu 
programu Fyzikální chemie se standardní dobou studia 2 roky, formou studia prezenční, zařazenému 
ve smyslu § 44a zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon 
o vysokých školách), ve znění pozdějších předpisů, do oblasti vzdělávání Chemie, pro uskutečňování 
Fakultou chemicko-technologickou Univerzity Pardubice, a to na dobu 10 let, tedy do 29. června 2030. 
 
Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
3. Projednání změn v uskutečňování studijních programů Fakulty ekonomicko-správní.  
Prof. Málek přivítal na jednání RVH proděkanku pro studium a pedagogickou činnost Fakulty 
ekonomicko-správní (dále jen „FES“), doc. Komárkovou, a požádal ji, aby členům RVH představila 
připravované změny v uskutečňovaných studijních programech fakulty. Důvodem změn je především 
ukončení pracovního poměru na FES jednoho z garantů SP a některých vyučujících, kteří jsou garanty 
předmětů profilujícího základu (doc. Křupka, dr. Matěja a dr. Panuš). 
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Nově navrhovaným garantem navazujících studijních programů Informatika a systémové inženýrství 
a Informatics and System Engineering je doc. Komárková. Novými garanty předmětů jsou převážně 
akademičtí pracovníci, kteří se na výuce dotčených předmětů již podíleli v minulosti. Z hlediska 
kvalifikačního se jedná o rovnocennou náhradu, a co se týká věkového složení, jde o zlepšení situace, 
neboť většina nových garantů je mladší než garanti původní. 
Další předloženou změnou je návrh na zvýšení počtu přijímaných studentů do bakalářského studijního 
programu Aplikovaná informatika, specializace Multimédia ve firemní praxi, kdy z důvodu velkého 
zájmu uchazečů žádá fakulta o navýšení maximálního počtu přijímaných studentů o 100% (z původních 
20 na 40 studentů). 
Poslední skupinou změn předkládaných RVH ke schválení jsou dílčí aktualizace studijních plánů, 
na základě zkušeností získaných v prvním roce výuky v nově akreditovaných studijních programech. 
Zejména se jedná o změny způsobu zakončení některých předmětu, změny poměru 
přednášky/semináře, přesun výuky určitých předmětů do jiného semestru, popřípadě drobné změny 
sylabů a povinné literatury předmětů. Veškeré navrhované změny nezasahují do profilu absolventa 
a jsou koncipovány tak, aby bylo zajištěno odpovídající odborné zabezpečení předmětů.  
Všechny navrhované změny byly projednány v souladu s vnitřní legislativou UPa, tj. byly schváleny 
Radou studijních programů FES, popřípadě Vědeckou radou FES. Přehled veškerých změn ve studijních 
programech FES předložených RVH je přílohou tohoto zápisu. 
K bodu jednání byla zahájena diskuze. Prof. Kalenda otevřel otázku, zda se nejedná o určité selhání 
při přípravě dotčených studijních programů, pokud je třeba po roce platnosti akreditace tak velké 
množství změn. Prof. Čapek upozornil, že se v tomto případě jedná o souběh několika faktorů – 
personálních změn, nabíhání nových studijních programů při současné výuce starých studijních 
programů a modelu zařazení jednoho předmětu ve větším počtu studijních programů, kdy jedna malá 
změna vyvolá zásah do téměř všech studijních programů FES. Doc. Cakl zdůraznil, že FES byla jedinou 
fakultou UPa, která provedla při akreditacích nových studijních programů zcela inovativní kroky 
a je tedy pravděpodobné, že při realizaci bude nutno provést větší množství změn. Upozornil, že tyto 
změny nejsou zásadní a v žádném případě neovlivňují profil absolventa. Prof. Málek zmínil, 
že požadované navýšení počtu přijímaných studentů je dobrou známkou svědčící o jasném zájmu 
studentů. Doc. Cakl upozornil na informační povinnost vůči Národnímu akreditačnímu úřadu (dále 
jen „NAÚ“) v případě změn definovaných metodickým materiálem NAÚ. Předseda RVH nechal hlasovat 
o návrzích usnesení. 
 
Návrh usnesení k bodu 3 – změna garanta studijních programů FES:  
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a schválila předložené žádosti Fakulty 
ekonomicko-správní o změnu garanta navazujících studijních programů Informatika a systémové 
inženýrství a Informatics and System engineering se standardní dobou studia 2 roky a postoupí 
informaci o změně garanta studijního programu Národnímu akreditačnímu úřadu. 
Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
Návrh usnesení k bodu 3 – změna v počtu přijímaných studentů:  
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a schválila předloženou žádost Fakulty 
ekonomicko-správní o navýšení počtu přijímaných studentů do bakalářského studijního programu 
Aplikovaná informatika se standardní dobou studia 3 roky o 100% a postoupí informaci o této změně 
Národnímu akreditačnímu úřadu. 
Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
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Návrh usnesení k bodu 3 – změny předmětů profilového základu studijních programů FES:  
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a schválila předložené žádosti Fakulty 
ekonomicko-správní o změnu garantů předmětů profilového základu a o změny předmětů profilového 
základu (doporučený semestr výuky, rozsah výuky, sylaby předmětů, literatury) bakalářských 
a navazujících studijních programů. 
Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
4. Různé.  

Projednání problematiky existence předmětů v cizím jazyce ve studijních plánech navazujících 
studijních programů 
Prof. Málek shrnul legislativní ustanovení upravující problematiku začlenění odborného předmětu 
v cizím jazyce ve studijním plánu navazujícího studijního programu (nařízení vlády č. 274/2016 Sb., 
o standardech pro akreditace ve vysokém školství a metodika NAÚ 7/2017 pro posuzování žádostí 
o akreditaci studijního programu).  
Dle těchto ustanovení Univerzita Pardubice, která je nositelem Institucionální akreditace, 
musí zohlednit mezinárodní rozměr každého realizovaného studijního programu. V této souvislosti 
studijní program musí být koncipován tak, aby student v průběhu studia při plnění studijních povinností 
prokázal schopnost používat získané odborné znalosti, odborné dovednosti a obecné způsobilosti 
alespoň v jednom cizím jazyce. U bakalářských studijních programů se za naplnění tohoto požadavku 
považuje výuka odborného cizího jazyka. Po obsáhlé diskuzi RVH dospěla k závěru, že každý navazující 
SP, akreditovaný na UPa v rámci IA, musí obsahovat alespoň jeden předmět v cizím jazyce. 
V současnosti je výklad NAÚ takový, že předmět v cizím jazyce nemusí být  povinným předmětem. 
Postačující je úprava, kdy je studentovi dána možnost absolvovat odborný předmět v cizím jazyce, 
tedy například výběrem z povinně volitelných předmětů.  
 

Projednání úprav vnitřních norem týkajících se akreditace, změn a hodnocení studijních 
programů 
V návaznosti na diskuzi při jednání RVH dne 8. června 2020 (bod 4.3. zápisu) místopředseda RVH 
seznámil přítomné s důvody pro změny některých vnitřních norem UPa upravujících oblast akreditací 
a změn a hodnocení studijních programů. Navrhuje vytvořit novou souhrnnou směrnici, 
která by popisovala přípravu, schvalování, změny a hodnocení studijních programů a do které by byla 
zahrnuta všechna dosud vydaná opatření rektora týkající se akreditačního procesu. Prof. Molková také 
přiblížila úpravy Akreditačního řádu Univerzity Pardubice, které budou časově řešeny tak, aby byla 
novela připravena k projednání na říjnovém jednání AS UPa. Diskuze a příprava nové směrnice budou 
pokračovat na dalších jednáních RVH. 
 

Projednání a schválení jednotného stanoviska k uznávání zahraničního středoškolského 
vzdělávání v rámci přijímacího řízení, zejména ruského středoškolského systému vzdělávání 
9+2. 
Prof. Molková přiblížila členům RVH proces uznávání zahraničního středoškolského vzdělávání v rámci 
přijímacího řízení, k čemuž má univerzita pravomoc díky udělené institucionální akreditaci 
(§48 VŠ zákona). V současné době je častou otázkou, jak přistupovat k žádostem o  uznání 
středoškolského vzdělávání uchazečů, kteří absolvovali systém vzdělávání 9+2 praktikovaný 
v postsovětských státech. Převládá názor (a to i na jiných VŠ), že vnější legislativa v tomto případě 
vyžaduje zahraniční doklad o SŠ vzdělání, který uchazeče opravňuje ke studiu na VŠ v daném cizím státě 
(neposuzuje se tedy shoda s českou maturitou, ale určující je možnost studia na VŠ v daném cizím 
státě).  
K problematice proběhla rozsáhlá diskuze, do které se zapojili všichni členové RVH. Dr. Bělina 
upozornil, že například na Ukrajině neexistuje jiný systém vzdělávání než 9+2. Prof. Kalenda 
poznamenal, že uchazeči z postsovětských zemí většinou stráví rok v přípravném kurzu českého jazyka 
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a tudíž by bylo jistým řešením nastalé situace nařídit všem těmto uchazečům přijímací zkoušku 
z českého jazyka.  
Statut UPa (článek 9 - Podmínky studia cizinců) uvádí, že uchazeči o studium na univerzitě se státním 
občanstvím jiným než České republiky jsou přijímáni ke studiu v českém jazyce za podmínek shodných 
s ostatními uchazeči, pokud, mimo jiné, nejpozději ke dni zápisu prokázali jazykovou způsobilost 
pro studium ve studijním programu v českém jazyce.  
Na základě proběhlé diskuze členové RVH souhlasí s návrhem, aby podmínkou pro přijetí uchazeče 
se zahraničním středoškolským vzděláním do českého studijního programu Univerzity Pardubice 
bylo vždy ověření úrovně znalostí českého jazyka.  
 
5. Závěr 
Prof. Málek poděkoval členům RVH za účast na jednání, popřál všem příjemné léto a ukončil zasedání. 
 
 
 
 
 
 

Pardubice dne 29. června 2020 

 

 

 
prof. Ing. Jiří Málek, DrSc. v. r. 

předseda Rady pro vnitřní hodnocení  
Univerzity Pardubice 

 
 
 
 
 
 
Zapsala: Ing. Zuzana Gojná 


